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Grafika obrazuje plakat informujący o pikniku MOTOSERCE. Grafika jest 

archiwalna. 

 



3 | S t r o n a  

 

LXIX Sesja Rady Gminy Ksawerów 

W piątek 11 sierpnia w Urzędzie Gminy Ksawerów odbyła się 

LXIX sesja Rady Gminy Ksawerów. Po oficjalnym rozpoczęciu 

obrad i wysłuchaniu informacji wójta Adama Topolskiego, radni 

omówili i podjęli dwie uchwały - w sprawie zmian w tegorocznym 

budżecie gminy oraz zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Ksawerów na lata 2023 – 2026. 

 

Fotografia przedstawia radnych gminy Ksawerów podczas obrad LXIX Sesji 

Rady Gminy. Fotografię wykonała redakcja. Informację przygotował redakcja. 
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Rozbudowa ulicy Żytniej 

Trwają prace budowlane w ul. Żytniej w Ksawerowie. 

Wykonawca inwestycji kontynuuje budowę kanału odwodnienia 

drogi oraz prace drogowe. 

Stara nawierzchnia została sfrezowana, ulica została wykorytowana, 

wzmocniona (podłoże), a na odcinku od ulicy Łódzkiej ułożono podbudowę  

z kruszywa stabilizowanego mechanicznie. Wzdłuż ulicy wybudowany zostanie 

chodnik. Inwestycja zostanie dofinansowana w kwocie ponad 1,5 milona 

złotych. Środki finansowe pochodzą z Rządowego Funduszu Rozwoju 

Dróg. 

 

Fotografia przedstawia ulicę Żytnią podczas remontu. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotował Referat Infrastruktury. 
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Prace inwestycyjne w ulicach Łąkowej i Polnej 

W ramach inwestycji „Rozbudowa sieci wodociągowo 

kanalizacyjnej na terenie gminy Ksawerów” wykonawca JONTEX  

zakończył prace ziemne i kanalizacyjne w ulicach Łąkowej  

i Polnej. 

Wspomniana realizacja jest częścią rekordowej w historii naszej gminy inwestycji 

(ponad 15 milionów złotych w tym ponad 10 milionów złotych dotacji), 

dzięki której na terenie gminy Ksawerów powstaną ponad 4 kilometry sieci 

wodociągowej i około 10 kilometrów sieci kanalizacji sanitarnej wraz 

odtworzeniem nawierzchni drogowych. 

 

Fotografia przedstawia skrzyżowanie ulic Polnej i Łąkowej podczas remontu. 

Fotografię wykonała redakcja. Informację przygotował Referat Infrastruktury. 
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Ulica Miła już z nową nawierzchnią 

Wykonawca ROL-BUD zakończył prace budowlane na ulicy Miłej  

w Ksawerowie. Nawierzchnia ulicy oraz wjazdy do posesji 

zostały wyłożone kostką brukową. Ulica została odwodniona,  

a jej pobocze utwardzono kruszywem. 

 

Fotografia przedstawia fragment ulicy Miłej po wykonanym remoncie. Fotografię 

wykonała redakcja. Informację przygotował Referat Infrastruktury. 

 

W budynku Ochotniczej Straży Pożarnej 

będzie zewnętrzna platforma 

Trwają prace związane z montażem platformy dla 

niepełnosprawnych w budynku OSP w Woli Zaradzyńskiej. 

Inwestycja w wysokości około 195 tysięcy złotych zostanie 

sfinansowana ze środków własnych gminy.  
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Fotografia przedstawia miejsce montażu platformy. Fotografia jest archiwalna. 

Informację przygotował Referat Infrastruktury. 

 

Przebudowa chodników 

Trwa przebudowa dróg dla pieszych na terenie naszej gminy. 

Wykonawcą powyższych robót jest firma STUD-BET Krzysztof 

Wilczura. 

Drogi o których mowa usytuowane są w ciągach ulic: Traktorowej, Wschodniej, 

Złotej i Zachodniej. Wartość tego zadania wynosi ponad 608 tysięcy złotych. 

Chodnik z żółtej kostki brukowej przy ulicy Zachodniej jest już prawie gotowy. 

Trwają prace budowlane wzdłuż ulicy Traktorowej. 
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Fotografia przedstawia remont chodnika wzdłuż ulicy Traktorowej. Fotografię 

wykonała redakcja. 

 

Fotografia przedstawia wyremontowany chodnik wzdłuż ulicy Zachodniej. 

Fotografię wykonała redakcja. 
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Fotografia przedstawia wyremontowany parking przed budnkiem Szkoły 

Podstawowej w Ksawerowie. Fotografię wykonała redakcja. Informację 

przygotował Referat Infrastruktury. 

 

Nowe oświetlenie i modernizacja parkietu 

w hali sportowej 

Wakacje to czas inwestycji w Zespole Szkolno – Przedszkolnym 

w Ksawerowie. Po wymianie oświetlenia w hali sportowej 

(zostały założone nowe, energooszczędne oprawy, które 

zniwelują zużycie prądu oraz poprawią jakość oświetlenia) 

przyszedł czas na parkiet. 

Wykonawca wykonał prace związane z cyklinowaniem parkietu, a następnie 

polakierował całą powierzchnię podłogi. Koszt obu inwestycji to ponad  

100 tysięcy złotych. 

 

 



10 | S t r o n a  

 

 

Fotografia przedstawia parkiet podczas cyklinowania oraz nowe oświetlenie 

wewnątrz hali sportowej. Fotografia jest archiwalna. Informację przygotował 

Referat Infrastruktury. 

 

Daikin nie zwalnia tempa 

Fabryka japońskiego producenta pomp ciepła pnie się 

imponująco w górę. 4 kwietnia bieżącego roku oficjalnie 

rozpoczęto budowę, a dzisiaj - po niespełna 5 miesiącach prac 

budowlanych, widać olbrzymią halę produkcyjną z częściowym 

zadaszeniem.    
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Daikin, który jest kolejnym potężnym inwestorem na naszym terenie  

(po firmach Miele i Nippon Seiki) produkuje urządzenia do ogrzewania, 

chłodzenia, wentylacji, oczyszczania powietrza i chłodnictwa dla budynków 

mieszkalnych i przemysłowych. W Europie zatrudnia 12 tys. osób. Cały koncern 

ma ponad 89 tys. pracowników na świecie, jego siedzibą jest japońska Osaka. 

Koszt inwestycji w Ksawerowie to 310 milionów euro, czyli około 1,5 miliarda 

złotych. To jednocześnie największa inwestycja w historii Łódzkiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej. Nowa fabryka ma rozpocząć pracę już  

w lipcu 2024 roku i do 2030 roku stworzyć aż 3 tysięcy miejsc pracy. 

 

 

Fotografia przedstawia budowę fabryki Daikin w Ksawerowie. Fotografię 

wykonała redakcja. Informację przygotowała redakcja. 
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Mamy koncepcję nowego ośrodka zdrowia 

Gmina Ksawerów zgodnie z umową zawartą z firmą plan3D 

Adrian Bogutczak otrzymała koncepcję architektoniczną budowy 

ośrodka zdrowia wraz z zagospodarowaniem terenu 

nieruchomości położonej w Ksawerowie przy ulicy Szkolnej. 

Gmina Ksawerów zgodnie z umową zawartą z firmą plan3D Adrian Bogutczak 

otrzymała koncepcję architektoniczną budowy ośrodka zdrowia wraz z 

zagospodarowaniem terenu nieruchomości położonej w Ksawerowie przy ulicy 

Szkolnej. 

 

W ośrodku wykonywane będą drobne zabiegi medyczne (iniekcje, opatrunki, 

szczepienia ochronne), nie wymagające znieczulenia, z zastosowaniem narzędzi 

i materiałów jednorazowego użytku. Świadczenia z zakresu stomatologii, 

ortodoncji i protetyki stomatologicznej realizowane będą w gabinecie 

stomatologicznym z pomieszczeniem do sterylizacji. W gabinecie nie będą 

wykonywane zabiegi wymagające znieczulenia ogólnego. Sprzęt 

stomatologiczny wielokrotnego użytku będzie sterylizowany w wydzielonym 

pomieszczeniu dostępnym z gabinetu. 

 

Zakres opieki obejmował będzie (zakres obligatoryjny): 

 Poradnia POZ ( 4 gabinety lekarskie i gabinet zabiegowy) 

 Poradnia dzieci zdrowych ( gabinet lekarski i pokój szczepień) 

 Poradnia dzieci chorych (gabinet lekarski) 

 Poradnia kobiet (pokój położnej i gabinet ginekologiczny) 

 Poradnia stomatologiczna (1 gabinet) 

 Poradnia okulistyczna (pokój badań jasny i ciemny) 

 Poradnia zdrowia psychicznego (1 gabinet) 

 Poradnia rehabilitacji (sala kinezyterapii, sala fizykoterapii, gabinet 

masażu) 
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 Diagnostyka obrazowa - badania USG oraz RTG, stomatologiczne. 

 

Zachęcamy do przekazywania swoich uwag dotyczących projektu radnym gminy 

Ksawerów lub bezpośrednio do Urzędu Gminy Ksawerów na adres  

e-mail: sekretariat@ksawerow.com 

 

Ze szczegółową dokumentacją projektu można zapoznać się w Referacie 

Infrastruktury Urzędu Gminy Ksawerów (II piętro, pokój 304) w godzinach 

pracy urzędu. 

 

Fotografie przedstawiają widok nowego budynku ośrodka zdrowia. Fotografie są 

archiwalne. 

 

 

mailto:sekretariat@ksawerow.com
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Fotografia przedstawia działkę, miejsce na którym wybudowany zostanie nowy 

ośrodek zdrowia. Fotografię wykonała redakcja. Informację przygotował Referat 

Infrastruktury. 

 

Projekty wodno-kanalizacyjne w kolejnych ulicach 

W odpowiedzi na zapytanie ofertowe dotyczące wykonania 

projektu sieci wodno-kanalizacyjnej w ulicach: Osiowej, 

Brzegowej, Poprzecznej, Dobrej, Głowackiego, Wiśniowej  

i Liliowej”, do Urzędu Gminy Ksawerów wpłynęło pięć 

poprawnie złożonych ofert. Firma ze Zduńskiej Woli, która 

złożyła najkorzystniejszą ofertę, będzie miała 10 miesięcy  

- od momentu podpisania umowy, na wykonanie projektu. 
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Fotografia przedstawia ulicę Poprzeczną w Ksawerowie. Fotografię wykonała 

redakcja. Informację przygotował Referat Infrastruktury. 

 

Rządowy program odbudowy zabytków bez gminy 

Ksawerów 

W pierwszej połowie lipca br. premier Mateusz Morawiecki wraz 

z ministrem kultury i dziedzictwa narodowego Piotrem Glińskim 

ogłosili wyniki naboru w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków, do którego gmina Ksawerów zgłosiła  

3 wnioski o dofinansowanie w tym m.in. na wymianę stolarki 

okiennej i drzwiowej wraz z malowaniem elewacji budynku 

Gminnego Domu Kultury z Biblioteką w Ksawerowie.  

Niestety żaden ze złożonych przez gminę wniosków nie otrzymał 

dofinansowania.   
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Konkurencja była bardzo duża. W ramach pierwszego naboru do programu 

wpłynęło ponad 20 tysięcy wniosków na sumę ponad 11 miliardów złotych 

Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego zapowiedział, że wszystkie projekty, 

które nie dostały się do pierwszego etapu, mają szansę realizacji w drugim 

naborze, który został już ogłoszony. Będziemy próbowali ponownie. 

 

Informację przygotował Referat Oświaty, Spraw Społecznych i Promocji. 

 

Ksiądz Andrzej Ścieszko nowym proboszczem  

w Ksawerowie 

Parafia Matki Boskiej Częstochowskiej w Ksawerowie ma 

nowego proboszcza. Ksiądz Stanisław Bracha, który był 

proboszczem przez 26 lat, przeszedł na emeryturę. Zastąpił go 

ksiądz Andrzej Ścieszko z parafii Najświętszej Eucharystii na 

Retkini w Łodzi. 

Ksiądz Stanisław Bracha 13 sierpnia podczas odprawianych w tym dniu 

nabożeństw oficjalnie pożegnał się ze swoimi parafianami. To nie był łatwy 

moment, bo przez te wszystkie lata proboszcz Bracha dał się poznać jako dobry 

gospodarz i oddany duszpasterz. Podczas porannej, niedzielnej mszy świętej 

odchodzącemu na emeryturę proboszczowi podziękowali uroczyście między 

innymi przedstawiciele Urzędu Gminy Ksawerów i Rady Gminy Ksawerów. 

 

Ksiądz Andrzej Ścieszko ma 63 lata, księdzem jest od 1986 roku. Na początku 

swojej kapłańskiej posługi służył w parafii w Koluszkach, Drużbicach, później  

w Łodzi - w parafii Zmartwychwstania Pańskiego i parafii Najświętszej Maryi 

Panny Królowej Polski na osiedlu Radogoszcz. Jednocześnie był też 

moderatorem Ruchu Światło-Życie (jednego z ruchów odnowy kościoła 

rzymskokatolickiego, który przez odpowiednią dla każdej  
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z tych grup formację Ruch Światło-Życie stara się formować dojrzałych  

i świadomych chrześcijan oraz służyć ożywianiu lokalnych wspólnot Kościoła – 

parafii, dekanatów, diecezji - red.) działającego przy Archidiecezji Łódzkiej,  

z którym związany jest od 1983 roku.    

 

Następnie, przez 6 lat był prefektem w Wyższym Seminarium Duchownym  

w Łodzi. Później przez niespełna 2 lata był proboszczem parafii  

w Teodorach. Od 13 czerwca 2009 roku był proboszczem w parafii Najświętszej 

Eucharystii w Łodzi, a w ostatnim roku jednocześnie proboszczem parafii 

Zesłania Ducha Świętego w Łaskowicach. Podczas swojej posługi  

w łódzkiej parafii na Retkini bardzo aktywie rozwijał grupy modlitewne  

i formacyjne, udzielając się w ruchu oazowym i wspierając działalność Rady 

Osiedla. Jego parafia pomagała osobom bezdomnym, prowadząc działalność 

formacyjną również na rzecz dzieci. Za swoje zaangażowanie został odznaczony 

w 2014 roku przez Radę Miejską w Łodzi odznaką „Za zasługi dla miasta Łodzi”. 

 

- Od 1980 roku systematycznie uczestniczę w pieszej pielgrzymce łódzkiej na 

Jasną Górę, która pielgrzymuje przez parafię w Ksawerowie. Pielgrzymka  

i przynależność do Ruchu Światło-Życie to dwa moje „duchowe płuca”. Jestem 

bardzo związany duchowo z nauczaniem św. Jana Pawła II i Ojca św. 

Benedykta. Cieszę się, że idę pod płaszcz Matki Bożej w Ksawerowie.  

Z darem modlitwy dla wszystkich mieszkańców gminy - mówi ks. Andrzej 

Ścieszko.  

 

Liturgiczne wprowadzenie nowo mianowanego proboszcza odbyło się  

w niedzielę 20 sierpnia o godzinie 11.30, już po przekazaniu wydania do druku. 

Więcej informacji w kolejnym wydaniu. 
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Fotografia przedstawia dotychczasowego księdza proboszcza Stanisława 

Brachę. Fotografię wykonała redakcja.  

 

 

Fotografia przedstawia nowego księdza proboszcza Andrzeja Ścieszko. 

Fotografia jest archiwalna. 
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Fotografia przedstawia mieszkańców podczas pożegnalnej mszy świętej. 

Fotografię wykonała redakcja. Informację przygotowała redakcja. 

 

Zawsze, kiedy przyjeżdżam do Ksawerowa, 

myślę żeby tu wrócić 

Rozmowa z Panią Ewą Piaseczną, ksawerowianką, która w 1989 

roku wyemigrowała do Kanady. 
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Fotografia przedstawia Ewę Piaseczną z dwoma psami. Fotografia jest 

archiwalna. 

 

Mieszka Pani w Kanadzie już od ponad 30 lat, ale często przyjeżdża Pani do 

Polski, do Ksawerowa. Za każdym razem jest to wielkie przeżycie? Czy po 

tylu latach, tylu odwiedzinach nie ma już wielkich wzruszeń? 

Zawsze są duże. Za każdym razem serce mi mocniej bije, kiedy jestem  

w Polsce, kiedy znów wjeżdżam do mojego Ksawerowa. To może dziwnie 

zabrzmi, bo osiadłam w Kanadzie, tam mieszkam, a jednak tutaj zawsze czuję 

się jak w domu, jak u siebie. 
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Dlaczego wyjechała Pani do Kanady? Był jakiś specjalny powód? 

To było, można powiedzieć – nic wielkiego. Po prostu zaprosiła mnie do tego 

kraju moja ciocia. Nie bez znaczenia było też to, że rok wcześniej wyjechali moi 

rodzice, którzy zostali zaproszeni przez kuzynostwo mojego taty. Jedna kuzynka 

zaprosiła moich rodziców, a druga – moja ciocia właśnie – powiedziała do mnie, 

że teraz ja muszę zobaczyć, jak to jest z dala od domu. No i chociaż mieszkałam 

w Ksawerowie od 22 lat, to w 1989 roku zdecydowałam, że zajrzę do Kanady. 

Pojechałam do Vancouver, dużego, trzeciego co do wielkości miasta w tym kraju, 

położonego w zachodniej Kanadzie. I tam zamieszkałam. 

 

Opuszczała Pani Polskę w latach, które źle wspominamy: głęboki kryzys 

gospodarczy lat 80., trudne lata po transformacji ustrojowej 1989 roku. 

Kiedy wyjeżdżała Pani do Kanady u nas były puste półki  

w sklepach, a tam… 

… półki w marketach pod koniec lat 80. w Kanadzie uginały się od produktów 

spożywczych, elektroniki, najróżniejszych zabawek. To była ogromna przepaść, 

to był dla mnie szok. Kiedy po kilku latach wróciłam do Polski,  

to w porównaniu z tym, co miałam do dyspozycji w Vancouver, wszystko tutaj 

wydawało mi się takie małe, jeszcze bardziej szare. Pamiętam, że jak w 

Kanadzie po raz pierwszy weszłam do sklepu spożywczego to się popłakałam. 

Nie ze szczęścia – to było takie uczucie, pragnienie, żeby cała moja rodzina i 

przyjaciele z Ksawerowa mogli być tutaj ze mną. 

 

Jak się Pani żyje, mieszka w Kanadzie?  

Nie narzekam, choć nigdzie życie nie jest usłane różami, nic nie dostaje się za 

darmo. Na początku było trudno, choćby z powodu niedostatecznej znajomości 

angielskiego. Pamiętam, że dla mnie był to wielki problem, bo nie potrafiłam nie 

tylko mówić, ale też rozumieć, co do mnie mówią w tym języku. Jak w sklepie 

podchodziła ekspedientka, to kiedy byłam w nim sama uciekałam, bo bałam się, 

że o coś mnie zapyta. Ale wszystkiego można się nauczyć, ze wszystkim można 

sobie poradzić, choć – jak mówiłam – nie wszystko łatwo przychodzi.  
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Tu wszystko jest, ale jest bardzo drogie szczególnie w tej części kraju, w której ja 

mieszkam. To chyba najdroższy region Kanady. 

 

Jak dzisiejsza Polska wypada w porównaniu z Kanadą? 

Kiedyś była ogromna różnica, ale dzisiaj tego prawie nie widać. Teraz wygląda to 

bardzo podobnie, można powiedzieć, że w wielu dziedzinach, obszarach życia 

Polska i Kanada niewiele się różnią, w wielu jest tak samo. Ja w ogóle – może 

dlatego, że jestem na wakacjach u siostry w Ksawerowie – nie widzę żadnej 

różnicy. Młodzi ludzie w Polsce są bardzo obyci z nowymi technologiami, znają 

doskonale angielski i to jest super, bo wspominałam, jaki to dla mnie był problem, 

kiedy się znalazłam za granicą. Sklepy, markety, drogi, samochody, zadbane 

miasta, miasteczka. Ludzie, którym się chyba coraz lepiej powodzi. Młodzi, 

goniący za lepszą pracą, starający się związać koniec z końcem, bo może 

sytuacja ekonomiczna nie zawsze sprzyja młodym rodzinom. W Kanadzie jest 

bardzo podobnie, ci którzy zaczynają dorosłe życie mają tam naprawdę ciężko. 

Może – jeśliby szukać różnic – to bardziej odnoszących się do samych 

Kanadyjczyków i Polaków. My chyba jesteśmy bardziej pracowici i ambitni. 

Większość z Polaków, których znam  w Kanadzie to osoby, które do wszystkiego 

doszły same, ciężką pracą. Oni do czegoś dążą, mają cel i ambicje. Jesteśmy 

bardziej przebojowi, wierzymy w swoją siłę, w siebie. 

 

Dużo jest Polaków w Kanadzie? 

Chyba mniej niż wtedy, kiedy ja emigrowałam. W Polonii Kanadyjskiej przybywa 

seniorów, nie ma dużego napływu polskiej młodzieży. Dziś więcej jest 

emigrantów z Syrii, z Azji, Europejczyków jest coraz mniej. 

 

Często zagląda Pani do Polski, do Ksawerowa? 

Pierwszy raz przyjechałam do Ksawerowa po roku, później po dwóch latach, 

kolejny raz po siedmiu latach. To była druga połowa lat 90. i wtedy po raz 

pierwszy przeżyłam szok, bo już widać było jak wszystko zaczyna się  
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w Polsce zmieniać. Teraz staram się przyjeżdżać do Ksawerowa co roku, tutaj 

mam siostrę, kuzynostwo, przyjaciół z którymi znamy się od szkoły podstawowej. 

Zawsze przyjeżdżałam na dwa tygodnie, ale ten czas mija nie wiadomo kiedy, 

tylko się „zakręciłam” i już musiałam wracać. Za każdym razem najtrudniejsze 

były pożegnania z rodziną i najbliższymi. Zawsze sobie tłumaczyłam, że za rok 

przyjadę na dłużej, ale nigdy się nie udawało. Jednak nie odpuszczałam, 

marzyłam sobie, że muszę spędzać tutaj więcej czasu – i udało się, w tym roku 

jestem w Polsce przez dwa miesiące! Jak się o czymś marzy, to się wymarzy.  

W tym roku byłam na Mazurach, nad Bałtykiem. Jak mówiłam, Polska ogromnie 

zyskała przez te wszystkie lata. Jest piękna. Warto tutaj przyjechać i zobaczyć 

nasze góry, jeziora, morze. Uważam, że Polska jest za mało promowana  

w świecie, bo naprawdę mamy się czym pochwalić. 

 

Mocno zmienił się Ksawerów w ciągu ostatnich 30 lat? 

Bardzo się zmienił, urósł, rozbudował, inwestuje tu wiele dużych firm. Ksawerów 

wypiękniał, są organizowane festyny dla mieszkańców, jest bardzo zadbany,  

jest naprawdę elegancko. Łódź też jest bardzo ładna, są zadbane i odnawiane 

zabytki.  

 

Mówiła Pani, że kiedy wraca do Ksawerowa, znów czuje się jak u siebie, jak 

w domu. I pewnie chodzi nie tylko o samo miejsce, dom, miejscowość? 

Oczywiście, że nie tylko o to, chodzi przede wszystkim o ludzi. W Kanadzie 

brakuje mi tej naszej polskiej gościnności, spontanicznych rozmów, sąsiedzkich 

pogaduszek. To co w Polsce mnie także cały czas fascynuje to nasze jedzenie, 

to że w restauracji mogę zjeść prawdziwy domowy obiad. W Kanadzie, z 

oczywistych względów, o to trudno. A ja zawsze za tym tęsknię. Uwielbiam 

jeździć na rowerze i jak jadę przez Ksawerów, to cały czas kogoś spotykam, 

zatrzymuję się, rozmawiam. I to jest piękne, bo właśnie dzięki temu tutaj czuję 

się jak w domu. Dziękuję za to ksawerowianom, których  serdecznie 

pozdrawiam, pozdrawiam też oczywiście czytelników „Echa Gminy Ksawerów”! 
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Nie żałuje Pani decyzji o wyjeździe za ocean, patrząc dziś na Polskę,  

na to co – nie tylko w sensie materialnym – zostawiła Pani  

w Ksawerowie? 

Czasami, żałuję tego, że wyjechałam, bo po prostu tęsknię za rodziną, 

przyjaciółmi, dużą grupą bliskich znajomych, których zostawiłam  

w Ksawerowie. 

 

To może któregoś dnia zdecyduje się Pani tutaj wrócić? 

Nie wiem, chociaż za każdym razem, kiedy przyjeżdżam do Ksawerowa myślę  

o powrocie…  

 

 

Fotografia przedstawia Ewę Piaseczną w młodości oraz obecnie. Fotografia jest 

archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 
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Czy wiesz, że... 

Mimo bardzo dużej powierzchni kraju (9 985 000 kilometra kwadratowego), 

ludność Kanady wynosi niespełna 37,59 miliona co przekłada się na 

zagęszczenie wynoszące 4,07 osoby na kilometr kwadratowy. Dla porównania, 

ludność Polski wynosi 37.97 mln osób na 312 679 kilometr kwadratowy,  

co oznacza zagęszczenie wynoszące 123 osoby na kilometr kwadratowy. 

 

Informacja pochodzi z www.campleaders.com 

 

 

Rozwój gminy Ksawerów - wspólnie zdecydujmy! 

Szanowni Mieszkańcy gminy Ksawerów. 

Bardzo dziękuję wszystkim za udział  

w ankiecie Urzędu Gminy Ksawerów.  

Na łamach naszej gazety odnoszę się   

sukcesywnie do najważniejszych tematów  

inwestycyjnych, które poruszyliście Państwo  

wypełniając ankiety. Poniżej odpowiadam  

na kolejną, czwartą część najważniejszych  

zagadnień dotyczących naszej gminy. 

 

 

 

Dotyczy zmiany granic w sołectwie (Pan Adam z ulicy Zacisze): 

Zmiana granic sołectwa jest złożonym tematem. Nie mniej, jeżeli do Urzędu 

Gminy Ksawerów wpłynie pisemna petycja poparta przez większość 

mieszkańców sołectwa, zaczniemy od przeprowadzenia konsultacji  

społecznych. 

Fotografia przedstawia wójta 

Adama Topolskiego. 

Fotografia jest archiwalna. 

www.campleaders.com
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Dotyczy doprowadzenia wodociągu i kanalizacji do posesji położonych 

przy ulicy Kościuszki (Pan Łukasz z ulicy Kościuszki): 

Poproszę o wskazanie konkretnego odcinka ulicy Kościuszki i numerów posesji, 

których dotyczy ten temat. Taką informację może Pan złożyć w sekretariacie 

Urzędu Gminy Ksawerów.  

 

Dotyczy montażu stojaków na rowery i koszy na śmieci przy ulicy Szkolnej 

(Pani Marianna z ulicy Szkolnej): 

Poproszę o wskazanie konkretnych miejsc, w którym miałyby znajdować się 

stojaki na rowery i kosze na śmieci. Po otrzymaniu takiej informacji - można ją 

złożyć w sekretariacie Urzędu Gminy Ksawerów, wystąpimy o zgodę do powiatu 

pabianickiego, który jest zarządcą ulicy Szkolnej. 

 

Dotyczy projektu sieci kanalizacji w ulicy Dobrej (Pani Liliana, Pani Ewa, 

Pani Katarzyna, Pan Paweł z ulicy Dobrej): 

Projekt sieci wodno-kanalizacyjnej w ul. Dobrej zostanie przygotowany wspólnie 

z całością terenu pomiędzy ul. Brzegową a ul. Boczną. Wykonawca tego 

zostania został już wybrany w odpowiedzi na zapytanie ofertowe.   

 

Dotyczy atrakcji dla dzieci, miejsc w których można się spotkać, posiedzieć 

i mile spędzić czas (Pani Elżbieta z ulicy Getta): 

Poproszę o przekazanie tego tematu radnemu ze swojego okręgu. Myślę,  

że takim miejscem w którym można się spotkać i spędzić czas powinien być 

Gminny Dom Kultury z Biblioteką wraz z przylegającym do niego parkiem.  

 

Dotyczy problemu czystości w Ksawerowie (Pani Anna z ulicy Szkolnej): 

Proszę wskazać konkretne miejsca w których występuje problem  

z utrzymaniem czystości. Taką informację można przesłać e-mailem lub złożyć 

osobiście w sekretariacie Urzędu Gminy Ksawerów.  
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Dotyczy zabezpieczenia terenu po byłej deszczowni przy ulicy Słonecznikowej 

(Pan Przemysław z ulicy Słonecznikowej): 

Teren o którym Pan wspomina należy do miasta Pabianice.  

 

Informację przygotował wójt Adam Topolski 

 

Nie wszyscy mieszkańcy popierają budowę parku 

wodnego 

Urząd Gminy Ksawerów otrzymał w lipcu informację  

od mieszkanki gminy, która jako pierwsza przedstawiła swoje 

stanowisko (poniżej, pisownia oryginalna) w temacie budowy 

parku wodnego w Ksawerowie. Wójt Adam Topolski skierował  

w poprzednim wydaniu gazety prośbę do mieszkańców gminy, 

aby podczas wakacyjnych podróży zwracać uwagę, 

podpatrywać i dokumentować ewentualne rozwiązania, które 

można byłoby wykorzystać projektując park wodny na terenie 

Ksawerowa. 

 

„Jeżeli dowolny obiekt nie przynosi zysku, to żaden inwestor nie zawaha się 

przed jego zamknięciem. Kryte pływalnie oznaczają duże inwestycje  

i wielkie koszty utrzymania. Czy ambicje lokalne samorządów starające się 

naśladować stołeczny przypadek z palmą, nie przerastają ich możliwości  

w konkursie szukania usprawiedliwień, by zaistniał obiekt zwany krytą pływalnią, 

albo aquaparkiem z kosztowną namiastką egzotyki wewnątrz? 

Pierwszy w Polsce aquapark jaki powstał w Lesznie został już zamknięty.  

W styczniu 2018 roku w Wielkopolsce zamknięto kolejny taki obiekt. Inny 

przykład z Sierakowa dowiódł także niedostosowania inwestycji do potrzeb  



28 | S t r o n a  

 

i możliwości gminy. W każdym razie, połowę kosztów utrzymania pochłaniają 

prace personelu. Optymalizacja zatrudnienia nie zrównoważy rosnących kosztów 

ogrzewania i oświetlenia obiektu. Od lat wiedząc o nierentowności tego rodzaju 

inwestycji jest rzeczą niezrozumiałą, dlaczego są one maniakalnie kopiowane, 

czyli oszczędne, rozwijające działalność nie tylko wyłącznie sportowo-

rekreacyjną, ale także edukacyjną. Przecież im mniejsza miejscowość,  

tym mniejsze możliwości utrzymania się takiego ośrodka choćby jako otwartego 

dla każdego. 

Praktycznym rozwiązaniem są pływalnie na Śląsku dobudowane do szkół. 

Znacznie tańsze, wzbogacające ofertę sportową szkół w ramach lekcji w-f. 

Zwłaszcza, że środki na dofinansowanie dostępne są w Ministerstwie Sportu  

i Turystyki, niezależnie od unijnych. Kiedy UE zorientowała się o zapanowaniu 

istnej biegunki aquaparków, wycofała się z dofinansowywania małpiego 

naśladownictwa pozbawionego uzasadnienia. Przykładem rekreacji na wolnym 

powietrzu, lub w pięknym pomieszczeniu ośrodka kultury w Polanicy jest stała 

impreza międzynarodowych mistrzostw w szachach z udziałem młodzieży. 

Szachy stały się codziennością. Czy mając urocze stawy Stefańskiego w zasięgu 

pieszej wędrówki, bądź krótkiej wyprawy rowerowej, będziemy naśladować 

powstanie ze wspólnych środków pływalni, która potem rocznie będzie wymagała 

minimum 4 milionów z budżetu gminnego, aż..przejdzie w prywatne ręce?...” 

 

Czekamy na kolejne sugestie i propozycje mieszkańców naszej gminy  

w powyższym temacie. 
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Fotografia przedstawia dziewczynkę podczas zabawy na zjeżdżalni wodnej. 

Fotografia jest archiwalna. Informację przygotowała redakcja. 

 

Jazda motocyklem to mój sposób nac odpoczynek   

- Kiedy kolega kupił motocykl pomyślałem dlaczego nie spróbować samemu... 

i poszedłem jego śladem. Jeżdżę w różne strony, ale najchętniej wybieram 

Mazury i rodzinne okolice za Radomiem. Jadąc motocyklem świat wygląda 

zupełnie inaczej, niż zza  szyby samochodu - mówi wójt  Adam Topolski 

 

Wójt motocyklem jeździ od 2 lat, przejechał już ponad 9 tyś kilometrów  

i w wolnych chwilach bardzo chętnie podróżuje swoim jednośladem. 
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Fotografia przedstawia wójta Adama Topolskiego przy swoim motocyklu. 

Fotografie wykonała redakcja. Informację przygotowała redakcja. 
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Masz problemy z kręgosłupem?  

Skorzystaj z bezpłatnej rehabilitacji 

 

 

Grafika obrazuje informację o programie bezpłatnej rehabilitacji. Grafika jest 

archiwalna. Informację przygotowała MEDiKSA. 
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Nowa biblioteka w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

Przy pomocy środków pozyskanych z rządowego programu 

NPRC w wysokości 12 tysięcy złotych wyremontowano  

i doposażono bibliotekę szkolną w ZSP w Ksawerowie. 

Zakupiono meble, książki, rodzice wraz z pracownikami 

pomalowali ściany, a Rada Rodziców ufundowała zakup  

i wymianę wykładziny w pomieszczeniu. 

 

 

Grafika obrazuje znak graficzny szkolnej biblioteki. Grafika jest archiwalna.  

 

Zdjęcie przedstawia szkolną bibliotekę po remoncie. Zdjęcie jest archiwlane.  

Informację przygotował Referat Oświaty, Spraw Społecznych I Promocji. 



33 | S t r o n a  

 

Wakacyjne półkolonie w ABC 

W ABC Centrum Logopedii Rozwoju i Terapii w Ksawerowie 

odbyły się trzy wakacyjne turnusy półkolonii dla dzieci od 6  

do 13 lat. Na uczestników letniego wypoczynku czekały między 

innymi takie atrakcje jak wycieczki do Mandorii,  Dobronianki, 

Candy Parku,  parku linowego,  kina, indiańskiej wioski w Solcy 

Małej i Afloparku, pobyt na basenie i wspólna gra w kręgle,  

a także wyjazd do stadniny koni wraz z możliwością przejażdżki 

na tych zwierzętach. 

 

W programie półkolonii były również warsztaty kreatywne: minecraft, pocemon, 

SPA dla dziewczynek, z klocków lego, warsztaty kulinarne w pizzerii HYYPER, 

warsztaty cukiernicze, eksperymenty i spotkania ze zwierzętami (np. lisami, 

wężami, królikami i pająkami). Nie zabrakło również  zabaw sportowych - odbyły 

się olimpiady sportowe, gry i zabawy ruchowe, turnieje w piłkę nożną  

i koszykówkę, tańce, a także spotkanie ze sportowcami klubu Azja. Prawdziwym 

hitem półkolonii były bomby wodne oraz piana party. Podsumowując był to 

kreatywny, wakacyjny czas pełen radość i dobrej zabawy. 
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Zdjęcie przedstawia dzieci podczas półkolonii w ABC. Fotografia jest archiwalna. 

 

Zdjęcie przedstawia dzieci podczas półkolonii w ABC. Fotografia jest archiwalna. 
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Zdjęcie przedstawia dzieci podczas półkolonii w ABC. Fotografia jest archiwalna. 

Informację przygotowała redakcja. 

 

Trwają Letnie Warsztatyw GDKzB w Ksawerowie 

Dziesięć tygodniowych turnusów i mnóstwo wakacyjnych 

atrakcji. W GDKzB w Ksawerowie trwają Letnie Warsztaty  

dla najmłodszych mieszkańców naszej gminy. 

W programie wakacyjnego wypoczynku znalazły się między innymi: wycieczki do 

Doliny Skrzatów, Monosfery, Michałówki, do EC1 i kina sferycznego, wyjazdy do 

Sadów Klemensa i ZOO Safari w Borysewie, zwiedzanie zamku  

i skansenu w Łęczycy, mikrokosmos oraz warsztaty, animacje i zajęcia  

terapeutyczne. Dzieje się naprawdę dużo, bieżące relacje z wydarzeń można 

śledzić  
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na profilu facebook placówki, a pełna fotorelacja z przebiegu Letnich Warsztatów 

zostanie opublikowana w kolejnym wydaniu gazety.   

 

 

Zdjęcie przedstawia dzieci podczas letnich warsztatów w Gminnym Domu 

Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Fotografia jest archiwalna. 
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Zdjęcie przedstawia dzieci podczas letnich warsztatów w Gminnym Domu 

Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Fotografia jest archiwalna. 

 

 

Zdjęcie przedstawia dzieci podczas letnich warsztatów w Gminnym Domu 

Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Fotografia jest archiwalna. 
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Zdjęcie przedstawia dzieci podczas letnich warsztatów w Gminnym Domu 

Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Fotografia jest archiwalna. 

 

Zdjęcie przedstawia dzieci podczas letnich warsztatów w Gminnym Domu 

Kultury z Biblioteką w Ksawerowie. Fotografia jest archiwalna. Informację 

przygotowała redakcja. 
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Piłkarze rocznika 2013-2014 trenowali na obozie  

w Kleszczowie 

 

 

Zdjęcie przedstawia młodych piłkarzy GKS Ksawerów razem z trenerami 

podczas pobytu w ośrodku sportowym w Kleszczowie. Fotografia jest archiwalna.  

 

Pod koniec czerwca grupa rocznikowa 2013-2014 GKS 

Ksawerów doskonaliła piłkarskie umiejętności na obozie 

sportowym w Solparku Kleszczów. Młodzi piłkarze pod okiem 

trenerów, podczas treningów, gier, zabaw oraz innych szalonych 

atrakcji, świętowali zakończenie udanego sezonu i szlifowali 

piłkarską formę przed jesiennymi rozgrywkami 

 

Informację przygotowała redakcja. 
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Grafika  przedstawia terminarz rozgrywek dwóch grup wiekowych klubu 

piłkarskiego GKS Ksawerów oraz informację o naborze do nowej grupy 

rocznikowej klubu. Grafikę przygotowała redakcja. Informację przygotowała 

redakcja. 
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Grafika przedstawia informację mówiącą o festynie organizowanym przez Gminę 

Ksawerów. Grafikę przygotowała Gmina Ksawerów.  
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